

朝陽科技大學 097學年度第1學期教學大綱
Appreciation and Application of Chinese 中文鑑賞與應用

當期課號	3462	Course Number	3462
授課教師	婁世麗	Instructor	LOU,SHR LI
中文課名	中文鑑賞與應用	Course Name	Appreciation and Application of Chinese
開課單位	校訂必修(四進)	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程旨在拓展學生對本國語文鑑賞與應用的深度和廣度，以增進讀寫表達等各項能力。教學上，包括文學領域的探索，兼具文字運用、語文說寫訓練及文化的體察。因此，課程進行除了文學鑑賞力的培養，並力圖與現實生活連結，探討文學與生活，文學與人生的各層面。藉以訓練學生獨立思考，學習解讀作品，培養邏輯思辨的能力，並啟迪時代思想。	Objectives	The purpose of the course is to broaden the scope and depth of students' appreciation for Chinese literature. In the mean time, it will enhance students' abilities in reading and writing. In classes, we will explore many domains of Chinese literature to study the use of words, expression, and culture. Therefore, students will not only improve their ability to appreciate literature but also enhance the ability in independent and logical thinking.
教材		Teaching Materials	
成績評量方式	一、課堂問答：30% 二、期中口頭報告：35% 三、期末書面報告：35%	Grading	In-Class: Questioning-and-Answering 30% Mid-Term: Oral Presentations 35% End-Term: Final Reports 35%
教師網頁	-		
教學內容	一、詩作欣賞解析；如：徐志摩、林徽因、余光中、席慕容、鄭愁予、洛夫、葉維廉等人之作品。 二、藉由認識韻腳，以掌握詩歌的韻律、節奏感。 三、用單詞；造複詞；交換詞組結構；分析其中差異。 四、選動詞；加副詞；變化詞性；觀察不同效果。 五、造短句；寫段落；成詩篇。	Syllabus	一、To appreciate and analyze poetry. 二、To know rhyme and control the temple of poetry. 三、How to use words to make a phrase. 四、To choose a verb and plus different adverb and then to observe what is different. 五、To make short sentences ,to write sections and to finish a writing.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。